

**DIAJAR NULIS TÉKS PENJELASAN  
FOKUS KANA POLA PANGWANGUNAN PROSÉS JEUNG  
NGAGUNAKEUN MÉTODE GAMBAR JEUNG GAMBAR PIKEUN MURID  
KELAS XI DI SMAN 12 BANDUNG**

ku

**Dinda Desi Pertiwi  
NIM 165030026**

**RINGKESAN**

*Panilitian ieu dimimitian tina masalah anu timbul ngeunaan diajar nyerat téks panjelasan ka murid sakola menengah. Tujuan tina panilitian ieu dilaksanakeun pikeun ngadéskripsikeun kamampuan panulis ngalarapkeun diajar nyerat téks éksplanasi anu museur kana pola pangwangunan prosés nganggo metode Gambar sareng Gambar, kamampuan murid kelas XI di SMAN 12 Bandung dina nyerat téks panjelasan anu museur kana pola pangwangunan prosés, pangaruh tina metode Gambar sareng Gambar dina paningkatan hasil diajar nulis téks éksplanasi fokus kana pola prosés prosés siswa kelas XI di SMAN 12 Bandung. Dumasar kana hal ieu, panulis resep ngalakukeun panilitian anu judulna "Diajar Nulis Téks Éksplanasi Ngutamakeun Pola Pangwangunan prosés Ngagunakeun Gambar sareng Méthode Gambar di Siswa Kelas XI di SMAN 12 Bandung." Panilitian ieu tiasa janten solusi pikeun pendidik dina milih metode diajar anu aya hubunganana sareng nyerat téks éksplanasi di SMA. Hasilna nyaéta: (1) Panulis tiasa ngarencanakeun, ngalaksanakeun, sareng meunteun diajar nyerat téks éksplanasi anu museur kana pola pangwangunan prosés ngagunakeun metode Gambar sareng Gambar pikeun siswa kelas XI SMAN 12 Bandung kalayan merenah. Ieu tiasa dibuktoskeun ku hasil tina perencanaan sareng implementasi diajar nyerat téks éksplanasi anu museur kana pola pangwangunan prosés ngagunakeun metode Gambar sareng Gambar ku guru basa Indonésia. Nilai anu diala ku panulis nyaéta 3,43 ku kéngingkeun kategori anu saé; (2) Murid kelas XI SMAN 12 mampu nyerat téks éksplanasi anu museur kana pola mekarna prosés. Ieu tiasa dibuktikeun ku skor rata-rata pre-test 62,70, skor ieu kagolongkeun kana kategori anu henteu kompeten, sedengkeun skor rata-rata post-test nyaéta 82,02 nilai ieu kalebet kana katégori anu kompetén. Janten, bédana antara skor rata-rata pre-test sareng post-test nyaéta 19,32. Ieu ngabuktoskeun, yén kamampuan murid kelas XI SMA Negeri 12 Bandung parantos ningkat; (3) Méthode Gambar sareng Gambar pangaruh dina diajar nyerat téks éksplanasi anu museur kana pola pangwangunan prosés di siswa kelas XI SMAN 12 Bandung. Ieu tiasa dibuktoskeun dina hasil perhitungan statistik ku hasil tina jumlah > ttabel, nyaéta  $5,67 \geq 2,82$ , dina tingkat kapercayaan 95% sareng tingkat signifikan 5%.*

**Kata kunci: Gambar sareng Gambar, Pola Pangwangunan Proses, Téks Penjelasan**